

image not found or type unknown



Hidden stories

in German:

Versteckte Geschichten

Project

Description

The Festival of the Regions will take place in this region in 2021 on the theme of "Underground", and artist Teresa Distelberger has set out to find the "Hidden Stories" from the 1930s/40s. What was swept under the rug? Where was the grass allowed to grow over it? In a multi-layered participatory process with the interested population, local historians, schools, musicians, associations and cultural institutions, these "hidden stories" are brought to light and literally "uncovered". In the Sissi Park in Bad Ischl, large pieces of antiquarian furniture emerge from the manicured lawn surface like traces of a repressed past, with only one corner of each protruding from the subsoil. They remind us that in the course of the Aryanisation of many villas of Jewish citizens, not only high-ranking Nazis enriched themselves - furniture and household effects were often not restituted and still circulate in many households in the region. In a series of storytelling café events, local historians share stories from their research. Oversized pins mark neuralgic points of historiography and historical repression in the region.

in German:

Das Festival der Regionen findet 2021 zum Thema „Untergrund“ in dieser Region statt, und die Künstlerin Teresa Distelberger hat sich auf die Suche gemacht nach den „Versteckten Geschichten“ aus den 1930/40er-Jahren. Was ist da alles unter den Tisch gefallen? Wo ließ man Gras darüber wachsen? In einem vielschichtigen partizipativen Prozess mit der interessierten Bevölkerung, lokalen HistorikerInnen, Schulen, MusikerInnen, Vereinen und kulturellen Institutionen werden diese „Versteckten Geschichten“ ans Licht gebracht und wortwörtlich „aufgedeckt“. Im Sissi-Park in Bad Ischl tauchen aus der gepflegten Rasenoberfläche wie Spuren einer verdrängten Vergangenheit große Teile von antiques Möbelstücken auf, jeweils nur ein Eck davon ragt aus dem Untergrund hervor. Sie erinnern daran, dass im Zuge der Aryanisierung vieler Villen jüdischer BürgerInnen sich nicht nur hochrangige Nazis bereicherten – Möbel und Hausrat wurden oft nicht restituiert und zirkulieren nach wie vor in vielen Haushalten der Region. In einer Serie von Erzählcafés teilen lokale HistorikerInnen Geschichten aus ihren Recherchen. Überdimensionale Stecknadeln markieren neuralgische Punkte der Geschichtsschreibung und Geschichtsverdrängung der Region.

Applicant

Cultural Association Festival of the Regions

in German:

Kulturverein Festival der Regionen

Website

<http://www.fdr.at>

Location

Austria

Approved

28 Jun 2021

Category

Symposium, seminar, conference, workshop

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.